

DOI: 10.18572/2071-1166-2020-10-44-47

Особенности содержания административно-правовой защиты прав и законных интересов граждан в сфере обороны и безопасности Российской Федерации в судебном порядке

Федотова Юлия Григорьевна,

*эксперт центра экспертных исследований факультета национальной безопасности
Российской академии народного хозяйства и государственной службы
при Президенте Российской Федерации,
кандидат юридических наук, советник юстиции 3-го класса
119571, г. Москва, проспект Вернадского, д. 82, стр. 1
E-mail: julia.fedotowa@yandex.ru*

Статья посвящена исполнению выявлению особенностей административно-правовой защиты прав и законных интересов граждан в сфере обороны и безопасности Российской Федерации в судебном порядке. Автор раскрывает ее элементы (форма, способ, средство, мера, институт, механизм) и характеризует преимущества судебного порядка такой защиты граждан.

Ключевые слова: административно-правовая защита, оборона, безопасность, судебный порядок, форма, механизм.

The Peculiarities of the Content of the Administrative Law Protection of Civil Rights and Legitimate Interests in the Defense and Security of the Russian Federation by Judicial Means

Fedotova Yulia G.

*Expert of the Center for Expert Studies of the Faculty of National Security
of the Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration
PhD (Law), Class 3 Counsellor of Justice*

The article is devoted to the execution of the identification of features of administrative-legal protection of the rights and legitimate interests of citizens in the field of defense and security of the Russian Federation in a judicial proceeding. The author reveals its elements (form, method, means, measure, institution, mechanism) and describes the advantages of the judicial procedure for such protection of citizens.

Keywords: administrative and legal protection, defense, security, judicial order, form, mechanism.